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Felfüggesztették állásából 
az ügyvezető igazgatót

Újabb fejlem ények a Sörgyárban
A Nagykanizsai Sörgyár körül dúló viharok úgy tűnik új ál

lom áshoz értek. Hétfőn az Állami Vagyonügynökség, m int 
m unkáltató arról küldött értesítést, hogy felfüggesztette ál
lásából dr. Beleki József ügyvezető-igazgatót. Igaz, az in téz
kedés a privatizációs kísérlet kudarcba fulladását követően  
várható volt, m égis sok kérdést vet fel. A válaszokat a gyár
ban a két legilletékesebb szem élytől dr. B eleki Józseftő l és 
N ádasi Tam ástól a Független Szakszervezet elnökétől kér
tük.

— M ilyen okokra v ez e ti 
vissza a Vagyonügynökség dön
tését? —kérdeztük dr. Beleki Jó
zseftől.

— A gyárban a középvezetők 
egy része összefogott ellenem — 
m ondta a  felfüggesztett (?) ügyve
zető-igazgató. — A fájó csak az. 
hogy pont azok, akiket én nevel
tem, s akiket alkalm asnak tarto t
tam  a  későbbiek során vezetői, 
akár első számú vezető posztok 
betöltésére. Ennek valószínűleg az 
az oka, hogy most, amikor a rend
szerváltás korát éljük, attól féltek, 
hogy „lemaradnak a  vonatról”. 
Nem akartam  én életem végéig ve
zérigazgató lenni, de úgy gondo
lom, hogy a fiataloknak még szük
ségük van időre, amíg megszerzik 
a kellő tapasztalatokat, vezetési 
rutint. Ók azonban türelmetlenek 
voltak. Amióta a  sörgyárban dol
gozom, bármilyen beosztásban, 
mindig és kizárólag a gyár érde
keit tartottam  szem előtt, s  büsz
ke vagyok azokra az eredmények
re, melyeket a gyár a vezetésem 
alatt az itt dolgozókkal közösen 
elért. Hangsúlyozom, hogy közö
sen, hiszen én egymagámban kép
telen lettem volna bárm it is csi
nálni.

— A gyár érdekének szem  e- 
lőtt tartása vonatkozik a priva
tizációra is?

—Természetesen. Azt a megol
dást kerestem, ami a  legkedve
zőbb a gyárnak. Ehhez hozzátar
tozik az Is, hogy kezdettől fogva a 
Holsten céggel való kooperáció 
mellett álltam ki. Egyébként is a 
privatizáció lebonyolítása az Álla
mi Vagyonügynökség feladatköré
be tartozott. Amit rám  bíztak, azt 
elvégeztem. Létrehoztam a Kft.-t, 
s  ettől kezdve m ár kevés befolyá
som volt a dolgok menetébe.

— Úgy tudom, hogy nem csak  
a középvezetők fordultak Ön el
len. Agyárban aláírás gyűjtés fo
lyik, nem  is kevés sikerrel, fel
m entéséért.

— Van ilyen aláírásgyűjtés.

Azoknak a dolgozóknak nagy ré
sze azonban, akik aláírták, kény
szer h a tása  a la tt cselekedtek. 
Megfenyegették őket, s féltették 
egzisztenciájukat, kenyerüket.

— Mi a helyzet a 100 millió 
forinton felüli adótartozással, 
amiért szintén Önt teszik  fele
lőssé?

— Rendezve van, levonták a 
nyereségből. Ott hibáztam, hogy 
nem váltam meg idejében azoktól, 
akik ebben hibásak. Amikor ez ki
derült el kellett volna küldenem 
őket a gyárból. Ebben az esetben 
talán  túl hum ánus voltam, nem 
akartam  az u tcára  tenni őket.

— A másik, am it Önön szá- 
m onkérnek, az úgynevezett 
hordóügy?

— Ha a  Kanizsai Sörgyár nem 
lép be a  KEG rendszerbe, akkor 
óhatatlanul lemarad a  sörgyárak 
közötti versenyben. A KEG olyan 
rozsdam entes acélhordót jelent, 
amely könnyen csapolható és 
könnyen tisztítható. Ezeket a hor
dókat be kellett szereznünk. Több 
helyről kértünk és kap tunk  á r
ajánlatot, amelyek 103-106 m ár
ka között mozogtak hordónként. 
Ehhez még hozzájött volna a  hor
dók használatához szükséges töl- 
tögépsor és pillanatpasztörözc 
ára, ami szintén nem  kevés pénz. 
Kaptunk viszont egy olyan aján
latot, amely 99 m árka 20 fenni- 
gért kínálta a hordókat és ebben 
az árban  a  szükséges, fentebb em
lített berendezések is benne fog
laltattak. Nyilván ezt fogadtuk el.

— A gyáron belül a legna
gyobb „ellenzéki" erőt a Függet
len Szakszervezet képviseli. Mi 
a vélem énye róluk?

— Inkorrekt, elvtelen szervezet
nek tartom. Sok esetben az á lta
luk hirdetett elvek és a gyakorta 
tűk  ellentmond egymásnak. Csak 
egy példát: körlevélben hívták fel 
a középvezetőket, hogy addig ne 
vegyék fel a prém ium ukat, amíg a 
dolgozók nem kapnak. Ennek el
lenére ők felvették.

vette á t a  ju talm át, de aztán szép 
lassan  m indenki felvette. Volt 
azonban egy „csavar” is a dolog
ban. mivel a fizetést és a prém iu
mokat egy borítékba számfejtet
ték. aki nem  vette fel a jutalm at, 
az a  fizetéséhez sem tudott hozzá
jutni. M anapság viszont kevés em
ber tud  megélni fizetés nélkül.

— Dr. Beleki úr azt mondta, 
hogy az adóhátralék kérdése el 
van rendezve.

— Hát ha ezt így — levonva a 
nyereségből el lehet rendezni...? 
Mi úgy tudjuk, hogy hosszú éve
ken keresztül nem volt rendben a 
mérlegünk, ezt az APEH vizsgála
ta  is igazolta.

— Tudomásom szerint, s ezt 
ő is m egerősítette dr. Beleki úr 
jelenleg táppénzen van. Ilyen 
esetben is fel lehet függeszteni 
beosztásából?

— Megdöbbenéssel értesü l
tünk  róla, hogy decem ber 29-e óta 
betegállományban van. Megdöb
benésünknek oka az, hogy azóta 
is nap m int nap bejár a  gyárba, 
semmi jelét nem m uta tta  annak, 
hogy beteg. J a n u á r  4-én eljött vé
lünk a  Vagyonügynökséghez, de 
a m unkáltatójának sem jelentet
te be a  dolgot. Ebben az időszak
ban is kötött még szerződéseket, 
írt alá intézkedéseket. Tehát mi. 
sót, a  Vagyonügynökség sem tu d 
hatott betegállományáról.

— Ki lesz a m egbízott veze
tő?

— Erről egyelőre semmit sem 
tudunk.

Z. T. I.

További tárgyalásokat 
igényel a csácsbozsoki
üzletközpont építése

Két hónapja írtunk azokról az 
ígéretes fejlesztési elképzelésekről, 
amelyekre úgy tűn t, külföldi p art
nert talál Zalaegerszeg. Több oszt
rák, ném et üzletember kereste fel 
a  város vezetőit, hogy jelentős 
nagyberuházások kivitelezésére 
vonatkozó terveit előadja, s  helyet 
kapjon az építkezésben.

— Hol tartanak  a tárgyalások, 
kötőttek-e m ár megállapodást va
lamelyik külföldi partnerrel?—er
ről érdeklődtünk Müller Imre al- 
polgármestertől. — Ugyanis azt 
beszélik a városban, hogy kútba 
esett az ASKO-val kötendő szép- 
reménvü üzlet a csácsbozsoki üz
letközpont felépítésére.

— Nem tudom, honnét ered a 
pletyka, szerencsére nem igaz. Ed
dig annyi történt, hogy a híres, 
nemzetközileg elismert és tekin
télyes kereskedelmi cég magyaror
szági képviselői megkerestek ben
nünket: Zalaegerszegén is szíve
sen építenének bevásárlóközpon
tot. Tőlük tudjuk, hogy több h a
zai nagyváros vezetőivel tárgyal
nak, így a főváros mellett Békés
csabán, Debrecenben. Nyíregyhá
zán is szívesen építkeznének. Sőt, 
Szeged városával m ár meg is álla
podtak*, az ott felépítendő keres
kedelmi központnak m ár készül
nek a  tervei.

— És mikorra várható döntés 
a zalaegerszegi ügyében?

—Tárgyalásaink november 26- 
ikán kezdődtek. Ezt követte a vá
ros képviselő-testületének azon

döntése, hogy 800 forint/négyzet- 
méter áron tárgyalhatunk a  kért 
földterület eladásáról. Csakhogy 
akkorm égszósem voltarról, hogy 
a  közeljövőben leértékelik a forin
tot! Viszont közben ez is megtör
tént, s felvetődött, hogy esetleg 
nem követi-e újabb? — teszi föl a 
költői kérdést az alpolgármester, 
aztán m áris „elővarázsol” ■ egyik 
zsebéből egy csinos kis számoló
gépet.

Nyomban számolgatásba kezd. 
hogy a közben megtörtént 15 szá
zalékos forintleértékelés mekko
ra  veszteséget jelentene. Termé
szetesen elvben, hiszen egyelőre 
még egy négyzetcenti földet sem 
adott el a város területéből az ön- 
korm ányzat. M indenesetre — 
jegyzi meg — most arról folytat
nak tárgyalásokat, hajlandó len
ne-e a  leendő vevő keményebb va
lutával — nevezetesen márkával 
— fizetni?

— Arra számítanak, hogy ilv- 
módon gazdagodhat a város?

— Olyan értelemben nem való
színű. hogy az MNB rendelkezé
sünkre bocsátaná ebben a pénz
nem ben a vételárat. de az is jelen
tős nyereség lenne* ha nem a csök
kentett forint értéket, hanem  a 
stabilabb értékű m árka forint-el
le n é rték é t k a p h a tn á n k  meg. 
Egyáltalán nem mindegy a város 
lakóinak sem, hogy például milyen 
helyi adókat kell kivetnünk a nö
vekvő költségek ellensúlyozásá
hoz.

L. M.

Ügyfélroham  
a pénzintézetekben

(F olyta tás a z  1. oldalról.) 

szont a fennmaradó százezer fo
rint u tá n  ja n u á r 1 -jétöl piaci ka
matot kell fizetni, ami jelenleg 32 
százalék. Megjegyzem: ha valaki 
eztalehetőségetválasztja, azidén 
akkor is az eredeti törlesztő rész
letnél 1500 forinttal többet kell fi
zetnie. Egyébként eddig ügyfele
ink többsége ezt a variációt válasz
totta.

— Az e lső  variációnál m i törté
n ik?

— Ebben az esetben a fennálló 
teljes hitel kam ata tizenöt száza

lékra emelkedik és havonta —-eb
ben az esztendőben—- pluszként 
ezerötszáz forintot kell fizetni.

—- É s mi ú jság  a  d e v iz a s zá m 
lá kka l?  Á llítólag e ze k e t ham aro
s a n  zárolják.

—- Én is hallottam erről a  plety
káról. Lehetetlen, hogy valaki is 
ilyen rendeletet, illetőleg jogsza
bályt alkosson! Közgazdaságilag 
és pénzügyileg egyaránt ihdoko- 
latlan jelenleg egy ilyen intézke
dés, visszatartó h atása  lenne a 
külföldi magánszemélyek és kül
földi társaságok befektetéseire. 
Ennek ellenére sokan veszik ki a

pénzüket, s em iatt készlet-gond
ja ink  vannak. Pillanatnyilag vi
szonylag kevés a schillingünk és 
a  ném et m árkánk. Folyamatosan 
gondoskodunk a külföldi fizető
eszközök utánpótlásáról.

A többi, bankszám lát kezelő 
pénzintézetben hasonló a helyzet. 
Az ügyfelek, akikkel szót váltot
tunk, azt mondják: csak a zsebük
ben érzik biztos helyen a valutá
jukat! Persze, azért akadnak, akik 
éppen most nyitnak devizaszám- - 
lát...

—  v ö l g y i  —

Az ön korm án yza t fe llép ésére

M eghiúsult erdő irtás 
V asboldogasszony h a tá rá b a n

Megyeszerte több példa akadt 
rá, hogy egyes tsz-ek a kezelésük
ben levő erdőket még az új föld
törvény megalkotása előtt le akar
ták tarolni, hogy aztán az önkor
mányzat vagy a hajdani tulajdo
nos a puszta területen kívül sem 
mit ne kaphasson. A „becsületes" 
megtaláló esete ju t  eszembe, 
ahogy a vasboldogasszonyi meg
kezdett erdöirtás felé caplatunk a 
felszántott mezőn át: “A magáé volt 
ez a pénztárca? Tessék, visszaa
dom! Ja , hogy ami benne volt? Hát, 
azt elköltöttem, mert nem tudtam , 
kié..."

— Kié volt a  tsz előtt ez az erdő? 
— kérdezem F odor L ászló  nyug
díjas mezőőrt, ahogy az erdőszél
re érünk, ahol talán úgy negyed 
holdon látszik a favágó brigád 
m unkája.

— K özb irtokosság i terü let volt. 
Tudja: a  fa lu é , s  m inden  c sa lá d  
a n n y i t  v á g h a to t t  k i te le n te ,  
am en n yire  jo g o t kapott. Volt u gye  
eg y  szek ér , m ásfél, három  szek ér-  

jo g ... E zze l a  f á v a l  m e leg ed e tt ak 
kor az e g é s z  f a l a  A z tá n  jö t t  a  tée- 
s ze s ité s , nem  te lep íte ttek , c sa k  
v á g ta k  m eg vágtak . A m i o ttfö n t —

m uta t a dombon tú lra  — m a g á 
n erdő  volt régen, a z t  m ár tíz  é v e  k i
vág ták . E nnek a  tö llesn ek  (fiatal 
tölgyerdő) m eg kellene m ég va g y  
harm inc év , hogy érett, é r té k e s  f a  
leg yen  belőle. A z  a g á cá sb ó l (aká
cosból) m á r leh etn e ép ü le tfá t vá lo 
gatn i, ritkítani, d e  letaroln i a z tá n  
bűn le tt vo ln a !

Szinte kikel magából a sokat 
megélt, 78 éves bácsi.

— H a nem  szó l k ö zb e  a  képvi
se lő -testü le t, ta lán  m ár a  sze n tlő 
rinci végén  ir tan ák  a z  erdőt...

— Ki állította le az erdöirtást?
— JóZsa Pista, az egyik képvi

selőnk jö tt föl kétszer is a  fürésze- 
sekhez, a  polgárm esterünk, Kál
m án Imre meg a  tsz-elnökkel be
szélt. De az egész falu azt akarta, 
hogy állítsák le az irtást! Nem is 
dolgoztak a fűrészesek, csak úgy 
három  napot...

— Úgy van! „A” K álm án  Imre, 
a z  e g y  f ia ta l, va g á n y  g yerek ! Ilyen  
való  po lgárm estern ek , a k i a  sa r 
k á ra  áll, ha  kell! — szól közbe Pé
csi Zoltán. — Törvény id e  va g y  
o d a  nem  volt s z a b a d  hagyni, hogy  
k ifo sszá k  a  fa lu t!  H a tva n k ettő b en  
én  vo ltam  a  fa lu  k ö zö s  k ép v ise lő 

je ,  s írva  v ittü k  b e  a  közösbe' a  f a 
lu v a g yo n á t... A zó ta  m eg c sa k  vá g 
tá k  a  fá t ,  te lep íté s  m eg so h a  nem  
volt! M ost a z t  kértük, hogy lega lább  
a m ed d ig  a  fö ld tö rv é n y t m eg nem  
h o zzá k , a d d ig  v á lja n a k  a  k iv á g á s
sa l:  H uszonnyolc évig  c sa k  n ézh e t
tük, hogyan  irtják a z  erdőnket...

— Most pedig nyilván szeret
nék visszakapni !

— Hát. u g ye  m á s a  szere tn én k , 
m eg lehet, hogy m á s  le s z  a  tör
vén y ... M ert h a  a fa lu  n é p e fize tn e  
is  a  téli tü zelőért a z  ön korm án y
za tn a k , a z  is  a  fa lu  p é n ze  m a ra d 
na. D e ha a  té e s z é  m arad , c sa k  
o lya n  semmilyen g a zd á ja  lenne, 
m int eddig! - érvel a z  íz e s  tá jszó 
lá s sa l a  hcy'dani képviselő , je le n 
leg a  p á lin k a fő zd e  üzem eltető je, 
m inden  ro sszm á jú  f e l te v é s  e llen é
ben  szin józanu l.

—Azért régen a  te lep ítés is  m á s
k én t volt ám !— folytatja egy szom
széd faluból jö tt parasztember. — 
Amelyik területet télen kiirtották, 
o tt a  tü sk ö t is k iá s tá k  szép en , a z 
tá n jö tt  a  ta v a sz , fe lszá n to ttá k , k i
re m en n yi m unka e se tt, p e r s ze  in
gyen . a zé r t já r t  a  fa !  A ztá n  ő ss ze l  
s z é p e n  „b e m a k k o z tá k ” . é s  kikelt

a  tö lgy-csem etés. A s z e g é n y e b b  
c sa lá d o k  a z tá n  — a k ik  k ér ték  — 
m eg k a p ta k  belőle eg y -eg y  d a rabo t 
ö t évig  in g yen es m űvelésre , a  s o 
rok k ö zö tt a z t  term ellek  m agu k
nak, a m it a k artak , é s  ren d esen  
m eg k a p á ltá k  m elle tte  a  c se m e te 
so r t is. Hát, n é zze  m eg m o st a  cse- 
m etések e t, m ár ahol e g yá lta lá n  te 
lep ítettek! N em  lá ts z ik  a  g a z tó l a z  
a  m egnyom orodott csem ete! L átta  
e z t  a z  erd ő t?  A z  ú gy  volt g o n d o z
va, h ogy m eg leh et nézni, m ilyen  
s z é p  e g yen le te sen  fe jle tt!  D e nem  
á m  nekünk, m o st c sa k  ritkítani 
sza b a d !  A z  akác, a z  e g y  em b eré
let a la tt h árom szor is telepíthető, 
é s  kivágható! A z  g y o rsa n  nő. D e a  
tö lgyest, a z t  m eg kell várni, hogy  
beéljen , h a  m a jd  c sa k  a z  unoká
inknak h oz h aszn o t, a k k o r is!

— Milyen adatokkal szogálhat 
minderről a  szövetkezet elnöke? 
— kérdezzük B a rcza  G yulától.

— A z  e rd é sze tife lü g y e lő sé g  4 ,9  
h ek tá r e rd ő  k iterm elésé t e n g e d é 
ly e z te  a  v a sb o ld o g a sszo n y i h a tá r
ban. E nnek  j ó  r é s ze  v e g y e s  erdő, 
a z  a k á c  40 , a  tö lgy m in tegy  100 
é v e s  te lep ítésű . Ö ss ze s e n  115 0  
köbm éterfá t  kelle tt vo lna  kiterm el-

Ezt az erdőt cak 30 év múlva szabad kivágni — mutatja 
Fodor László.

núnk, a z  e lőbbi fa fa j tá k  m e lle ttje 
len tős m en n yiség ű  cser, b ü k k  é s  
g y e r ty á n fa  is ta lá lh ató  a  kijelölt te 
rületen. Mivel v e g y e s  a z  erdő,' e l
kerü lhetetlen , hogy a  nem  e g é sze n  

fe js z e é r e t t  f a  á ld o za tu l e s s e n ... D e  
m in d ez c sa k is  a z  e rd é s ze ti fe lü -  
g y e lő .s é g  e n g e d é ly e  a la p já n .  
E g yéb k én t a z  u tóbbi évek b en  le 
g a lá b b  a n n yi e rd ő t te lepítettünk, 
m int am en n yit k ivágtunk. A z  ön- 
k o rm á n yza t vé lem én yéve l s z e m 
ben  p e d ig  el kell m ondanom , hogy  
a  té e s zn e k  nem  c sa k  a  fa k ite rm e 
lé s  a  inunkája, h an em  a  k ö ltség es  
te lep ítés , é s  a  terü leten  levő  m in
te g y  3 7  h ek tár t is z títá sra  váró e r
d ő  ren d b e té te le  — ism erteti a m á
sik fél szempontjait Barcza Gyu
la, a  szövetkezet elnöke.

Az erdőirtásról és annak leállí
tásáról megkérdeztük Vasbóldo- 
gasszony polgármesterét, K álm án  
Im rét is.

—A je le n le g i tö rvény sa jn o s  le 
h e tő ség e t a d  a  Z a lagyön gye  tsz-  
n ek  a r r a  hogy a  k eze lé sé b e n  levő  
erd ő t k ivá g á ssá . H ogy h a  n etá n  le
tarolnák, u tá n a  a  veze tő k  hogyan  
n ézn én ek  a  fa lu  lakói s z em éb e?  De 
e l kell m ondanom , hogy B arcza  
G yula, a  tée sze ln ö k  n a g y  m egér
té s t  ta n ú síto tt a  k érésü n k  iránt, 
azon n al leá llítta tta  a fa k ite rm e lé s t  
Mint ígérte, a  k ö ve tk e ző  v e ze tő sé 
g i ü lésükön  d ö n ten ek  a  to vá b b ia k 
ról. Rem éljük, hogy azerd ő je lü g ye-  
lőség  en g ed é ly én ek  a  b irtokában  
is m eg vá rjá k  a z  új fö ld tö rvén y t — 
mondta végül bizakodóan Kálmán 
Imre polgármester.

Mit tehet még a  történethez az 
újságíró? Úgy legyen...

Szöveg és fotó: 
Farsang Lajos
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—Úgy értesültünk, hogy még 
hétfőn benyújtotta a Vagyon
ügynökségnek a kedvezm ényes 
nyugdíj iránti kérelmét.

— Ez így igaz. Mindkét szak- 
szervezet tám ogatta a kérelme
met, sőt biztosítottak arról, hogy 
segítenek az ügy elintézésében. 
Mivel elmúltam 55 éves erre van 
lehetőség.

Dr. Beleki Józseffel történt be
szélgetésünk után. megkerestük 
Nádasi Tamást is.

— Kezdjük konkrét dolgok- 
‘ kai. Mi a vélem ényük a hordó-

ügyről?
' — Alapvető probléma az, hogy
. a megvásárolt hordók 20 éves,
- alapjában véve selejtes hordók vol

tak. Igaz, hogy valamivel kevesebb
t pénzbe kerültek, de még mindig 
r jobban megérte volna új hordókat 
, venni. Nem beszélve arról, hogy az 
. új hordóknál a 103-106 m árka in- 
, dúló á r  volt, amiből bőven lehe- 
, te tt volna lefaragni — m ondta Ná- 
l dasiTam ás. — Ahordók, m indent 

összeszámolva 51 millió forintba 
kerültek a gyárnak. Tíz éves hor
dókat tud tunk  volna venni 28 
márkáért. Furcsaazis, hogyahor- 
dók mire ideértek Belgiumból több 

1 közvetítőn m entek keresztül, s  az 
árak  mindig emelkedtek. Mi vi- 

' szont tudjuk, hogy a kamionok 
1 Belgiumból egyenesen a  Sörgyár- 
• ba érkeztek a hordókkal. Ezt bi-
■ zonyítják a  nálunk is meglévő fu-
■ varlevelek.
> — Dr. Beleki úr azt mondta,

hogy a hordók árában bennt fog
laltatott a berendezés ára is.

— Mechler ú r  annak  idején ígé-
- retet te tt arra, hogy vesz egy töltő

b e re n d e z é s t a  g y árn ak . Ezt
i könnyen tehette, hiszen, ha meg

vásárolja a  gyárat, az övé lesz. A 
. berendezés — ami egyébként még 
. nincs elszámolva — meg is érke- 
, zett. Itt a  szállítólevele, ami ta r

talmazza, hogy a berendezés s ú 
lya 10 ezer kilogramm és az ára 
10 ezer m árka. Ez azt jelenti, hogy 
súlyra vette, egy kiló berendezés, 
egy m árkába került. A berende- 

’ zésnulláravoltírva,snekünktöbb 
1 m int 10 millió forintba kerül a fel

újítás és az átalakítás. Most már 
korlátozott kapacitással működik.

— Mi az újság a prémiumok
kal kapcsolatban?

‘ — Valóban ad tunk  ki egy ilyen
' felhívást. Arra számítottunk, hogy 
: ki tudjuk harcolni a dolgozók szá- 
1 m ára is a prémiumot. Ez sajnos 

nem sikerült. Ezt követően egy ide
ig a  középvezetők egy része nem is


